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Tanıklar sanıklar için FETÖ’cü diyemedi

Yargı mensupları hakkında açılan davanın ikinci celsesi Ankara 25’inci Ağır Ceza
Mahkemesi’nde görüldü.

Genelkurmay ve Kuvvet komutanlıklarındaki dönemin yargı mensupları hakkında açılan davanın ikinci celsesi Ankara
25’inci Ağır Ceza Mahkemesi’nde görüldü.

DURUŞMADA ARKA ARKAYA AKSAKLIKLAR

Duruşma aksaklıklarla başladı. Sanıkların önce yanlışlıkla Sincan’daki duruşma salonuna götürüldüğü anlaşıldı. Sanıkların
Ankara Adliyesi’ne gelmesi bir saati bulunca duruşma 11.00’da başladı. Ancak bu kez de duruşmaya Malatya’dan
SEGBİS’le katılacak olan sanık İsmail Karataş’la bağlantı kurulmadığı için yaklaşık yarım saat bağlantının kurulması
beklendi. Bağlantı kurulduktan sonra Mahkeme Başkanı gelen müzekkere cevaplarını okudu. Bu işlem de yarım saat sürdü.

ŞAMİL TAYYAR’A YAZILAN TALİMAT GERİ DÖNDÜ

Mahkemenin tanık olarak dinlenmesine karar verdiği AKP Milletvekili Şamil Tayyar’a yazılan talimatın geri döndüğü
anlaşıldı. Duruşma 12.00’de başladığında ilk olarak tanık sıfatıyla dönemin Kara Kuvvetleri Komutanlığı Askeri Savcısı Naci
Akdemir dinlendi. Dönemin Kara Kuvvetleri Komutanı Salih Zeki Çolak ve Kurmay Başkanı İhsan Uyar’la birlikte o akşam
Kara Havacılık Komutanlığı’na giden, ancak nizamiye kapısında geri dönen Naci Akdemir, Karargaha geldiğinde dönemin
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adli müşaviri Mehmet Emin Yapar’ın odasında otururken nasıl derdest edildiğini anlattı.

Mahkeme Başkanı, Akdemir ifadesini uzatınca, “Dosyamızdaki olayla ilgili bilgileri istiyorum” dedi. Bunun üzerine Naci
Akdemir, “Onlar hakkında somut bilgim yok. FETÖ’cüdür veya değildir gibi bir şey söyleyemem” karşılığını verdi. Mahkeme
Başkanı, Mehmet Emin Yapar’ı sorunca Naci Akdemir kendisinin derdest edilmesi sırasında herhangi bir müdahalesinin
olmadığını, eşi aradığında da ona bilgi vermediğini, “komutanlarla gitti gelmedi” dediğini anlattı. Bunun üzerine söz alan
Mehmet Emin Yapar kendisinin de karargaha İhsan Uyar’ın çağırdığını, ancak sonrasında karargahta kalmasını istediğini
anlattı. Askeri savcının çağrılmasının normal bir şey olmadığını belirten Mehmet Emin Yapar, “İlk kez savcı çağrılıyordu.
Hukuki problem varsa adli müşavir çağırılır. Askeri savcı çağrılmaz. Ben karargaha Naci Akdemir’den önce gittim. İhsan
Uyar odasındaydı. Bana, ‘neler oluyor Emin’ dedi. ‘Bilmiyorum. Çağırdınız geldim’ dedim. ‘Savcıyı da çağırdığınıza göre,
anormal bir durum olmalı’ dedim. İhsan Uyar, ‘Hayrettin Kaldırımcı’yı aradım o da ne olduğunu bilmiyor. Sen odanda
bekle Naci  gelince beraber benim yanıma gelin’ dedi. Ancak Naci doğrudan onun odasına gidince ben de sonradan
geçtim. Onlar iniyorlardı. Bu sırada İhsan Uyar, ‘Sen bekle biz Kara Havacılığa gidiyoruz’ dedi. Komutanın, İhsan Uyar’ın
tanık olarak dinlenmesini istiyorum” ifadelerini kullandı.

“KOMUTANIN EN YAKIN ADAMI, BİRAZ ÖNCE KOMUTANLARIN YANINDA OLAN KİŞİYİ ALIP GÖTÜRÜYOR”

Mehmet Emin Yapar şöyle devam etti:

“Neden, niçin, kimlerle gidiyorlar bilmiyorum. Yarım saat sonra Naci Akdemir geldi, ‘bana ihtiyaç yokmuş. Burada
beklememi söylediler’ dedi. Otururken içeri girip onu derdest eden o Karaca’yı tanıyorum. Sadece karargahta değil, Kara
Kuvvetleri Komutanlığı’nda onu herkes tanır. Komutanın has adamıdır, o sıradan biri değil. Kurmay Başkanı için de aynı şey
geçerli. Ondan habersiz bir yere gitmezler. Karaca’da onların bilgisi dışında bir şey yapmaz.

Silahlı, kamuflajlı bir grup içeri girdi. Uğur Karaca ama diğerlerini bilmiyorum. Bir-iki dakika sürdü. Uğur Karaca, Naci
Akdemir’e ‘Sen burada ne arıyorsun’ dedi, bant takıp alıp gittiler. Hiçbir diyalog olmadı. Naci Akdemir de, ‘Siz kimsiniz? Beni
nereye götürüyorsunuz?’ diye bir direnme, çırpınma göstermedi. Komutanın en yakın adamı. Komutanın en yakın adamı,
biraz önce komutanların yanında olan kişiyi alıp götürüyor. Bu komutanın bir talebi, inisiyatifi mi bilemem. Akla ilk gelen; ya
komutanlar bir şey söyledi ya da Kurmay Başkanı, Naci Akdemir’le ilgili bir talimat vermiştir. Benim pozisyonum bu. Şok
içindeyim. Korkudan dilim damağım kurumuş. Baktım onda da bir direnme gerginlik yok. Tatbikat mıdır haberli bir şey
midir? Ben mi çıkıp kahramanlık yapacağım. Herkes canının kıymetini biliyor.  Ben en az Naci kadar mağdur oldum. Bize gel
bekle diyen İhsan Uyar, Naci Akdemir’i benim yanıma gönderen İhsan Uyar, bu rezil olayın sorumlusu İhsan Uyar’ın en
önemli yardımcısı Uğur Karaca… Emir aldıysa ya komutandan ya da İhsan Uyar’dan emir almıştır.”

“BEN CESUR VE KAHRAMAN BİRİ DEĞİLİM”

Yapar’dan sonra söz alan Genelkurmay eski Adli Müşaviri Muharrem Köse, Naci Akdemir’le ailece tanıştıklarını belirterek,
FETÖ mensubu olduğuna dair bir tespiti olup olmadığını sordu. Mahkeme Başkanı bu soruya cevap verilmesine izin
vermedi. Köse’nin ikinci sorusu, “Soruşturmayı yönlendirdiğimiz söyleniyor. O da Kara Kuvvetleri Komutanlığının kıdemli
savcısı. FETÖ soruşturmalarını kapatması yönünde bizden kendisine, baskı, tehdit, telkin, yönlendirme olmuş mudur?”
şeklinde oldu.

Başkan başıyla cevaplaması işareti verince, Naci Akdemir, “Yok. Hayır. Böyle bir şey olmadı” dedi. Muharrem Köse
sorularına şöyle devam etti;

“Ona İhsan Uyar, bize Hulusi Akar bekle dedi. O yüz kızartıcı olay olmasaydı sabaha kadar beklemeyecek miydi? Derdest
edilmese o da bizimle birlikte yargılanacaktı. FETÖ mensuplarının kritik görevlere atandığı iddiası var. Buradaki birkaç kişi
hariç kıdemli hiç kimse yok. Kendisi Kara Kuvvetleri Komutanlığı’nın kıdemli savcısı. Birinci Ordu savcısı, Deniz Kuvvetleri
savcısı, hiç bunlar suçlanmıyor. Acaba kendileri FETÖ ihbarları hakkında ne yapmış?”

Naci Akdemir bu sorulara sadece, “Derdest edilmeseydim, sabaha kadar bekleyecektim” şeklinde cevap verdi. Genelkurmay
Askeri Savcılarından sanık Ali Müjdat Eski de, iddianamede kendisinin 16 Temmuz sabahı Genelkurmay Karargahı’nda
gözaltına alındığının yazdığını hatırlatarak, oysa o gün Genelkurmay Başkanı’nın emri ile Akıncı’ya gittiğini ve orada da Naci
Akdemir ile görüştüklerini söyledi. Bunun üzerine Naci Akdemir, “Evet. Müjdat Eski ve Kurtuluş Kaya’yı gördüm. Soruşturma
için geldik gibi bir beyanı oldu. Bizi de bir yerlere yazmışlar, şimdi gidip biz de savcıya ifade vereceğiz gibi bir şeyler de
söyledi” dedi.

Son olarak duruşma savcısı sanıklarından Mehmet Emin Yapar’a, Naci Akdemir’in derdest edilmesinden sonra
kendisinin ne yaptığını sordu. Mehmet Emin Yapar şu karşılığı verdi:

“Tüm gece, sabah 04’e kadar odadaydım. Habercime ‘kapıları açık tut. Işıkları kapat. Sessizce burada oturalım’ dedim.
Birkaç alt rütbeli daha geldi, oturduk. Ben cesur ve kahraman biri değilim. Hukukla uğraşan biriyim.”

“GİZLİ TANIĞIN KİMLİĞİ BELLİDİR HAKİM, SAVCI STATÜSÜNDE ÇALIŞMAKTADIR”

Duruşmanın öğleden sonraki bölümünde gizli tanık "Portakal" dinlendi. Öncesinde sanık avukatlarından Akın Uyar şu
talepte bulundu:



"Gizli tanığın kimliği bellidir. Adı H.D.'dur. Şu anda Adalet Bakanlığı'nda hakim, savcı statüsünde çalışmaktadır. Maalesef
hemşehrimmiş. Bu kadar somut bilgi varken böyle dinlenmesi hukuka aykırıdır. Zaten bir kat aşağıda, gelsin burada
dinlensin."

GİZLİ TANIK YALAN SÖYLÜYOR İDDİASI

Savcı talebin reddi yönünde mütalaa verdi. Heyetin de talebi reddetmesinin ardından gizli tanık  "Portakal" sanıklardan
sadece Mustafa. Eruyar'ı tanıdığını, ayrıca iki kişiyi gördüğünü, diğerlerini tanımadığını söyledi.

Eruyar hakkında bilgi veren "Portakal" üniversitede öğrenciyken ev kirasının bir bölümünü onun ödediğini ve bölge imam
yardımcısı konumunda olduğunu anlattı. Üye hakimin sorusu üzerine "Portakal", Eruyar'ın Kredi Yurtlar Kurumu yurdunda
kaydı olsa veya kalsa da bu kendileriyle beraber kaldığı gerçeğini değiştirmeyeceğini savundu. Gizli tanığın beyanından
sonra Mahkeme Başkanı, "Mustafa Eruyar kim, ayağa kalksın" dedi. Eruyar ayağa kalkınca da gizli tanığa Eruyar'ın bu kişi
olup olmadığını sordu. Gizli tanık, "Odur" karşılığını verdi. Eruyar ise gizli tanığın yalan söylediğini, Kredi Yurtlar
Kurumu'ndan gelen resmi yazıyla da bunun ortaya çıktığını iddia etti.

"TAMAM PORTAKALI SOYALIM"

Eruyar'un Avukatı Akın Uyar gizli tanığa soru yöneltirken yine gerçek adını açıklayınca "Portakal" hatırlatmasını yapıldı.
Bunun üzerine Av. Uyar, "Tamam portakalı soyalım" dedi. Av. Uyar çok sayıda soru yöneltince "Portakal", "Bu soruların
arkası gelmeyecek galiba. Devam edecekse, ben de bazı sorular soracağım" sözleriyle tepki gösterdi.

Mahkeme Başkanı da, "Bu soruya cevap verin, gerekirse müdahale ederiz" dedi. Av. Uyar, gizli tanığın iddialarını
cevaplayıp, ona yönelik suçlamalarda bulundu. "Portakal" bu suçlamalara cevap verince Av. Uyar, “Kendisini savunmasına
gerek yok” ifadesini kullandı. Başkan, "Kesmeyelim" uyarısında bulundu.

“BU KADAR BİLGİ KENDİSİNE VE MUSTAFA ÖNSEL'E NASIL ULAŞTI BİLEMİYORUM”

Tanıklardan dönemin Van Jandarma Asayiş Kolordu Komutanlığı Adli Müşaviri Şahin Polat Adana Jandarma Alay
Komutanıyken, MİT TIR'larını durduran Özkan Çokay'ın 2011'de seminerde gizli bilgileri laptopundan göndermesi olayını
anlatıp, sanıklardan eski savcı Seyfi Bulduk'un bu dosyayı kapattığını söyledi.

Sanık Bulduk, bu iddianın Mustafa Önsel'in kitabında yer aldığını ve olayın iddianame konusu dahi yapılmadığını belirterek
şunları söyledi:

"Bu dosyada kısıtlılık kararı vardı. Bu kadar bilgi kendisine ve Mustafa Önsel'e nasıl ulaştı bilemiyorum. Tamamen iftira,
karalama. Bu ikisinin karalamasıdır. Şahin Polat'la aramız iyi değildi. Mesleki olarak saygım var, ama kişilik olarak yok."

“ÇOK KISA SÜRE SONRA GENELKURMAY ADLİ MÜŞAVİRLİĞİ’NE GEÇTİ”

Tanıklardan Askeri Yargıtay üyesi Turgut Sönmez, şöyle konuştu:

"Benimki Askeri Yargıtay'la ilgili. Diğerleri hakkında bilgim yok. İzmir casuslukta fişlendik. Diğer askeri yargı mensupları
hakkında bilgim yok."

Mahkeme Başkanı, Muharrem Köse'yi sordu. Sönmez, "Askeri Yargıtay üyesi seçildikten çok kısa süre sonra Genelkurmay
Adli Müşavirliği'ne geçti" dedi. Bunun üzerine söz alan Köse, Yargıtay üyeliğinden feragatın FETÖ üyeliğinin delili olup
olmadığını sordu. Sönmez, "Delil olarak söylemedim. FETÖ'cüdür, değildir" karşılığını verdi.

“HİÇBİR TELKİNİ OLMADI”

Tanık Genelkurmay Askeri Mahkemesi eski hakimlerinden Hasan Saban'ın ifadesinden sonra da Muharrem Köse şunu
sordu:

"Mahkemede 4 yıl birlikte görev yaptık. Kendisi birçok dosyada başkan olarak görev yaptı. Bir baskı, tehdit, yönlendirme
veya önerim oldu mu?"

Saban, "Söyledikleri doğru. Hiçbir telkini olmadı" dedi.

"BİR DURUŞMADA BİZE, 'AHLAKSIZ' DEDİĞİNDE…”

Üye hakimin, "Kamuoyunu ilgilendiren bir dosyaya baktınız mı?" sorusu üzerine Saban, Semih Çetin'in kitabı davasına
baktığını ve beraatla sonuçlandığını söyledi.

Mustafa Dönmez davasının başkanı olarak bilinen sanık Erhan Ermişoğlu Ergenekon bağlantılı baktıkları tek dosyanın
Dönmez dosyası olduğunu belirterek, bu davaya bakan heyette kimlerin yer aldığını ve ne kararlar alındığını sordu. Saban,
kendisinin, halen KKK Adli Müşaviri olan Mehmet Yüzbaşıoğlu ve Ermişoğlu'nun görev aldığını ve aynı kararları verdiklerini
anlattı. Ermişoğlu,"Bir duruşmada bize, 'ahlaksız' dediğinde Hasan Saban'la birlikte Mustafa Dönmez hakkında suç
duyurusunda bulunduk" hatırlatmasında bulundu.

Malatya'dan Segbis'le bağlanan sanıklardan İsmail Karataş'ın, "Benim FETÖ'yle ilgili bir şeyimi biliyor mu?" şeklindeki



Ankara 25’inci Ağır Ceza Mahkemesi Naci Akdemir İhsan Uyar şamil tayyar AKP arşiv

sorusu üzerine tanık Hasan Saban, "Hiçbir arkadaşımla ilgili somut bilgim yok" dedi. Sanıklardan Ali Müjdat Eski de
kendisine o gün Hulusi Akar'ın emriyle mesai geldiklerini söylediğini belirterek, bunu hatırlayıp hatırlamadığını sordu. Saban,
hatırlamadığını ancak tahkikat için Akıncı'ya Akar'ın emriyle gittiğini bildiğini kaydetti. Eski, "Yaşlanmışsın o zaman"
cevabını verince, Başkan uyardı. Eski, samimiyetlerine binaen bu espriyi yaptığını ifade etti. Başkan, "Mahkemede
samimiyet olmaz" dedi.

Halen DKK'nda görevde olan 6'ıncı tanık Ozan Fazıl Alarslan 2013 yaz kararnamesi atamaları ile askeri adaletin
şekillendiğini anlatarak, asılsız bir ihbarla sanıklardan dönemin MSB Askeri Adalet İşleri Başkanı Mehmet Ali Almış'ın
hakkında soruşturma açtırdığını, ceza verilemeyince de kürsüden alınıp, Cengiz Topel'e tayin edildiğini söyledi.

Ozan Fazıl Alarslan'a çesitli sorular yönelten Muharrem Köse, "Askeri yargıda tayinleri sanki biz yapmışız gibi
değerlendiriliyor. Burada o atamalarda dahli olan kimse yok. Personel başkanlarına sorulması gereken bize soruluyor"
diye tepki gösterdi.

Sanık Mehmet Ali Almış hakkındaki suçlamayı cevaplandırırken, "Bazı soruşturmalarda yerinde inceleme yapmak
gerekirken, bazıları dosya üzerinde olur. Ayrıca çok yanlı olmasına rağmen iddianamede hakkımda buna dair bir
suçlama yok" dedi.

Sanıklardan İsmil Karataş'ın tanık Alarslan hakkında, "Bu tanık yalan söylüyor. Adil yargılamayı etkiliyor. Kendisinden
şikayetçiyim" diyerek suç duyurusunda bulunmasından sonra Mahkeme Başkanı Pazartesi günü Sincan'da devam etmek
üzere bugünkü celseyi saat 20.10'da bitirdi.
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